
K SEJl SKUPŠČ1NE SIS OTROŠKEGA VARSTVA

Zakaj je prispevna stopnja
za otroško varstvo najnižja

Marca so se delegatd akup-
ščine otroškega varstva naše
obdine srečali že drugid. Ob
iaredno visoki udeležbi na seji
eo delegati obeh zborov raz-
pravljali predvsam o treh
osredmjih točkah zasedanja:

1. o družbenem dogovoru o
lazporejanju dohodka, osetandh
. dohodkov in nekaterih drugii
osebnih prejemkov ter gibanju,
obsegu in strukburi gkupne po-
rabe v letu 1975;

2. o programu otroškega var-
stva v letu 1975;

.3. o spremembah in dopolni-
tvah samouipr&vnega sporazu-
ma za ustanovitev SIS za ofero-
ško varstvo v občdni Ljublja-
na-Center.

Ko so razpravljali o družbe-
nem dogovoru o razporejanju

. dohodka, osebnih dohodkov in
nekaterih drugih asebnih1 pre-
jemkov ter gibanju, obsegu in
strukturi skupne porabe v le-
tu 1975; so delegati ugotovila
da je v predlogu tega dogovora
za otrošfeo varstvo predvidena
stopnja prispevka od vseh in-
sfcitudj, kii se financirajo iz
teh sredstev, najnižja, saj zna-
ša le 0,16. Za vzgojo in izobra-
ževanje je stopnja 3,81, za kul-
turo 1,30, za telesno kulturo
0,58 ter za. socialno skrbstvo'
0,58. Delegati so sicer družbe-
ni dogovor potrdili, predlagali
pa so, naj bi se prišpevne stop-
nje uskladile med posameznimi
SIS. Za prihodnjo sejo skup-
Š6ine želijo imeti delegati po-
dabke, iz katerih bo moč vi-
deti, kako se je to vprašanje
reševalo lani.

Razprava na tej seji je po-
kaaala. da je na področju
otroškega varstva še toliko ne-
rešenih problemov, od' finanč-
nih pa vse. do vsakodnevnih
vprašanj, ki se ponavljajo ob
vsakem koraku, prav tako pa je
tudi zaortala pot, kd jo bo mo-
rala ubirati skupnost otroškega
varstva, da bo svoje poslanstvo
'opravičdla. Nekaj tovarisic, zla-
sti tistih iz vzgojno varstvenih
zavodov, je gavorilo o veliki
fluktuaciji vzgojiteljdc v admi-
nistraciji aaradi težkah pogojev
dela, pa todd osebnih dohod-

kov. Konkretoo je bdl delega-
tom predstavljein primer, da
administratorka v delovni »rga-
nizaoiji po treh letih službe
prinese domov toliko denarja
v kuverti kot njena mata, kd
je vzgojiteljica že 27 let.

Vzgojno varštvene ustanove
imajo mnogo premalo sredstev,
da bi zadostile kriteriju, ki so
za vrtce po zakonu obvezni,
koliko otrok naj bi imela ena
vzgojiteljica, da ne govorimo o
spremstvu otrok, ko gredo na
sprehcxl, je bilo naslednje
vprašanje, ki je bilo v središču
pozornosti.

In še Ln še so -se nizUU pro-
blemi in nerešljiva vprašanja,
vsa pa povesana z denarjem,
ob tem pa prispevna stopnja
0,16. Zato je najbrž enoglasna
zahteva delegatov, da odgovor-
ni na prihodnji skupščini po-
jasnijo, zakaj taiko, še kako
upravičena.

S tem, da so delegati glaso-
vali za pristop k družbenemu
dtogovoru, so se obvezaii, da
bo tudi skupnost otroškega
varstva:

— po zaključku r. polletja in
ob koncu leta izdelala poročilo
o izvajanju programa dela in
trošenju sredstev,

— v septembru že pripravila
mesecu izhodišča za program
svojega dela za naslednje leto.
ltd bo predm&t javne ražprave,

— v oktobru in novembru ta
program usklajevala, opravila
vsa potrebna dogovarjanja z
uporabniki storitev, o cenah
storitev, kriterijih na osnovah
bilančnih možnosti za prihod-
nje leto in nato

— v decembru program spre-
jela, uskJajen seveda z resolu-
cijo o družbenoekonomski po-
litiki razvoja SR Slovenije in
smernicami mesta Ljubljana za
leio 1976.

Na prihodnji seji skupšoine
pa želijo delegati slišati poro-
čilo o gradnji šol in vrtoev,
ki se gradijo iz samoprispevka,
oziroma kako gradinje potekajo
v letošnjem letu.

Ko. pa so raaprawljali o pro-
gramu dela, pa so se delegati
zavzeli za to, naj bodo izhodi-

šča programa:
— slehernemu otroku y obfti-,

ni omogočiiti vsaj eno obliko
družbenega varstva,

— čim hitrejše issgrajevanje
in dograjevanje kapacit&t vzgoj-
no varstveriih zavodov za otiro-
ke, ki še vedno čakajo na spre-
jem,

— iskanje in urejanje drugih
oblik otroškega varstva,

— otrokom omogočiti njiho-
vo telesno krepitev preko leto-
vanj, zimovanj, dnevnih leto-
vanj, . , .

— za dosego družbenih smo-
trov pri ' vzgoji otrak poskrbe-
ti za pogrlobljeno in takšno
usposabljanje vzgojnih kadrov,
ki bodo znali uresničevata
družbene oilje, ob usppsablja-
nju teh kadrov pa poglabljati
idejnost vzgoje,

— za uresničevanje vseh na-
log* programa otroškega var-
stva aktivirati in usposobitoi
oimveč občanov v KS.

Izvršni odbor skupščine so
zadoLSli, da izdela čimbolj
konkreten predlog programa,
ob katerem je treba poleg iz-
hodiščnih to6k sa sestavo pro-
grama razanišljatd tudi — in to
zelo resno — o kadrovski poli-
tiki oziroma šolanju vseh ti-
stih, ki bodo programe izvajali,
pa naj bo to v podaljšanem bi-
vanju, mali šoli, celodnevni
šoli ali vrtoih.

Z roko v roki bo treba naj-
brž predvsem na tem področju
sodelovata z iaobraževalno
skupnostjo m ostalimd institu-
cijami, ki jim je kadrovanje in
izobraževanje osnovna naloga,

. pri čemer pa nikakor ne bi
smeli ob reševanju teh vpra-
šanj pozabljatd tudi za stano-
vanja, osebne dohodke in sploh
družbeni standard za vigojne
kadre.

Najverjetneje bo skupščina
že na prihodnji seji še bolj
konkretmo spregovorila o pro-
gramu, o kat&rem bo nato te-
kla javna razprava, da bo lah-

•fco-prav vsak, ki ,mu otroSko
varstvo ni deveta briga, pove-
dal svoje mnenje in predlagal
svoja stališča in predloge.
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